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Losonczi Pál Indiában 
* m 

Ünnepélyes fogadtatás 
Látogatások és megbeszélések 

Kedden délelőtt, helyi idő 
szerint 12 óra előtt ért föl-
det Delhi repülőterén a 
MALÉV különgépe, amely 
Losonczi Pált, a Magyar Nép-
köztársaság Elnöki Tanácsá-
nak elnökét és kíséretét hoz-
ta az indiai fővárosba. 

Losonczi Pál hivatalos lá-
togatásra érkezett Indiába, 

hogy viszonozza az azóta el-
hunyt Zakir Húsain elnök 
1968. évi magyarországi láto-
gatását. A magyar államfő-
nek ez az első ilyen jellegű 
külföldi látogatása. Ütjára 
elkísérte felesége, valamint 
dr. Tímár Mátyás, a Minisz-
tertanács elnökhelyettese, dr. 
Házi Vencel külügyminisz-
ter-helyettes. Molnár János, 
a művelődésügyi miniszter 
helyettese. Asztalos Lajos, a 
kohó- és gépipari miniszter 
helyettese. Rácz Pál nagy-
követ. a Külügyminisztérium 
protokollosztályának veze-
tője. 

A repülőtéri ünnepélyes 
fogadtatáson megjelent Ven-
kata Giri elnök és felesége, 
Pathak alelnök. Indira 
Gandhi miniszterelnök, H. 
Gupta, Delhi főpolgármeste-
re és felesége, Dines Szingh 
külügyminiszter. Maneksav 
tábornok, vezérkari főnök, 
valamint néhány fontosabb 
tárca minisztere, köztük a 
vasútügyi és a külkereske-
delmi miniszter. 

Giri elnök meleghangú be-
szédben üdvözölte a vendé-
geket: „Nem kételkedem 
benne, elnök úr — mondot-
ta többek között —. hogy az 
ö n látogatása 

fontos szakaszt jelez köl-
csönös ismerkedésünkben, 

ami kölcsönösen a nagyobb 
egyetértést eredményezi." 

Majd befejezésül kijelen-
tette: „Elnök úr, az ö n ha-
zája jelentősen részt vállalt 
a világ kultúrájának gazda-
gításából. Az ö n népe a tu-
domány, a technológia, a ze-
ne és a művészet területén 
gazdagította az emberi civi-
lizációt. Nem mulaszthatom 
el, hogy meg ne említsem, 
hogy Magyarország nemré-
gen milyen sikereket ért el 
a sportban is. Remélem, hogy 
indiai látogatásakor alkalma 
lesz látni valamit a mi erő-
feszítéseinkből is." 

Losonczi Pál megköszönte 
a szívélyes fogadtatást, R vá-
laszul átadta a Magyar Nép-
köztársaság Elnöki Tanácsa, 
kormánya, a magyar nép 
meleg, baráti üdvözletét. „In-
dia, mint Ázsia egyik legje-
lentősebb országa. Gandhi és 
Nehru ú t ján haladva — 
mondotta a továbbiakban a 
magyar államelnök — nagy 
tekintélyt vívott ki magá-
nak világszerte a nemzetközi 
feszültség enyhítése, a világ-
béke érdekében kifejtett erő-
feszítéseivel. Hazánkban 
nagyra becsülik az önök or-
szágát, az Önök tevékenysé-
gét, a nagy indiai nép ered-
ményei t Itt-tartózkodásunk 
alatt 

szeretnénk új lehetősége-
ket felkutatni együttműkö-
désünk fejlesztésére." 
A diplomáciai testület kép-

viselőinek és a magyar koló-
nia tagjainak bemutatása 
után a két elnök és kísére-
tük a magyar zászlókkal és 
a magyar elnök képével dí-
szített főváros utcáin az el-
nöki palotába hajtatott . 

Kedden délután Losonczi 
Pál látogatást tettt Giri el-
nöknél. Ezt követően Pathak 

Üzemforony 

Tóth Béla íelvétele 
Vegyi alapanyaggyártó új üzem épült Hódmezővásárhely 
határában. A korszerű gépekkel felszerelt üzemben fur-
furolt állítanak elő, amely a szintetikus műanyagok fon-
tos alapanyaga. A gyár nagyon olesó es Csongrád me-
gyében nagy tömegben található nyersanyagot, kukorica-
csutkát dolgoz fel. Ebből készül a furfuroi. Képünkön 
a huszonnyolc méter magas, impozáns üzemépület látható 

alelnök kereste fel Losonczi 
Pált szálláshelyén. 

Indira Gandhi miniszter-
elnök asszony szintén felke-
reste a magyar vendégeket, 
majd Giri elnök viszonozta 
Losonczi Pál látogatását. 

A megbeszélések lezárása-
ként Házi Vencel külügymi-
niszter-helyettes Kaul külü-
gyi államtitkárral folytatott 
eszmecserét. 

Losonczi Pál és kísérete 
kedden meglátogatta Ma-
hatma Gandhinak, India 
nagy fiának, a függetlenség 
harcosának síremlékét, s 
koszorút helyezett el raj ta . 
Hazánk tisztelete jeléül elül-
tetett egy facsemetét, majd 
megtekintette a „Gandhi 
centenáris kiállítást", ahol a 
centenáriumi ünnepségek el-
nöke emlékalbumot nyújtott 
á t a magyar vendégeknek. 

Este 
a magyar államfő Indira 
Gandhinál tett viszontlá-
togatást, 

majd Giri elnök adott foga-
dást Losonczi Pál és kísérete 
tiszteletére. A fogadáson a 
két államfő pohárköszöntőt 
mondott. 

A keddi nap zsúfolt prog-
ramja színpompás műsorral 
ért véget: az indiai együttes 
tagjai az ország népi tán-
caival és zenéjével szórakoz-
tat ták a magyar vendégeket. 

Az indiai sajtó, a rádió és 
a televízió bő terjedelemben 
foglalkozik a magyar állam-
fő látogatásával. A Times Of 
India, a Hindustan Times, a 
National Herald, az Indián 
Express angolnyelvű lapok 
— valamint a hindi nyelven 
megjelenő lagnagyobb pél-
dányszámú Hindu című lap 
ismertett Losonczi Pál éle-
tét és munkásságát, 

kitért a magyarországi 
helyzet alakulására, mél-
tatta hazánk fejlődését, 

s elemezte a két ország kap-
csolatainak múltját , jelenét 
és lehetséges távlatait. A la-
pok közölték a magyar ál-
lamfő fényképét. 

A rádió már a látogatás 
előestéjén is közvetített har-
minc perces magyar vonat-
kozású műsort, az érkezés 
napján pedig negyven per-
ces adásban számolt be az 
ünnepélyes fogadtatásról, 
amely egyébként a televízió 
programjában is szerepelt. 

Ujabb bauxit-
lelőhelyek 

A Bakonyban egyre több 
helyen állít ják fel fúrótor-
nyaikat a bauxitkutatók, s 
folytatják a már nagyjá-
ból ismert területek részle-
tes kutatásait is. 

Az elmúlt hónapokban is 
újabb jelek kerültek a geo-
lógusok térképeire, amelye-
ken már hozzávetőleges 
részletességgel kirajzolódnak 
a Bakony bauxitkincsének 
előfordulási helyei. Az őszi 
összesítés szerint Nyírád és 
Nagytárkány térségében ed-
dig több mint 5000 helyen 
fúr tak le a kutatók. A nyí-
rádi térségben — ellentét-
ben a halimbai nagyobb 
bauxitmezővel — számotte-
vő mennyiségű és jó minő-
ségű bauxit helyezkedik el 
kisebb foltokban. Ezért a 
fúrások hálózatát több he-
lyen tovább szűkítették és 
újabb készleteket térképez-
tek fel. 

A részletes kutatásokkal 
több olyan lelőhelyet sike-
rült felderíteni, amelyek 
kedvezőbb lehetőséget nyúj-
tanak a bányászatnak. Ta-
láltak külszíni fejtésre al-

kalmas készletet és olyat, 
amelyet a karszt víznívó fe-
lett olcsóbban lehet bányász-
ni. A legnagyobb, a fel-
színhez legközelebb eső lelő-
helyet a Halimba melletti 
Malom-völgyben térképez-
ték fel. Itt az idén is foly-
tat ják a külszíni bányászást, 
s ennek előkészítéséhez ez év 
végéig 350 000 köbméter 
meddőt termelnek ki. 

Nyírád, Nagytárkány és 
Halimba területén kívül Isz-
kaszentgyörgy és Fenyőfő 
térségében is jó eredmény-
nyel jár tak a részletes kuta-
tások. Kedvező elhelyezke-
désű és jó ipari minőségű 
bauxitot találtak a Darvas-
tói térségben, s reményekre 
jogosít a folyamatban levő 
kincsesbányai kutatás is. 

A felderítő kutatások so-
rán bauxitot találtak a már 
feltérképezett nyírádi előfor-
dulási helytől északra, vala-
mint a Kabhegy környékén. 
A Bakony északi részén, Ba-
konyoszlop, Dudar és Tés 
környékén vezettek ered-
ményre a kutatások. (MTI) 

Szovjet 
delegáció 

Helsinkibe 
A Helsinkiben november 

17-én nyíló szovjet—ameri-
kai előzetes — a stratégiai 
fegyverkezési verseny meg-
fékezésére vonatkozó — tár-
gyalásokon a Szovjetuniót 
hat főből álló delegáció 
képviseli. Mint a TASZSZ 
tudósítójával közölték, a 

| küldöttség tagjai a követke-
zők: Vlagyimir Szemjonov 
külügyminiszter-helyettes 

(a delegáció vezetője), Nyi-
kolaj Ogarkov vezérezredes, 
a vezérkari főnök helyette-
se, Pjotr Plesakov rádió-
ipari miniszterhelyettes, 
Alekszandr Scsukin akadé-
mikus, Nyikolaj Alekszejev 
vezérezredes, Georgij Kor-
nyijenko, a szovjet külügy-
minisztérium kollégiumának 
tagja. 

Mint közöltük, az ameri-
kai küldöttség élén Gerard 
C. Smith, az Egyesült Álla-
mok lefegyverzési irodájá-
nak vezetője lesz. 

Segíteni kell 
a magánház-épittetöket 

A II. kerületi tanács érdekes felmérése 
Lakásépítési terveinket csak 

úgy tudjuk megvalósítani, ha 
sokan nekikezdenek, hogy 
saját erejükből megoldják 
lakásgondjukat: családi há-
zat építtetnek, vagy társas-
ház-építésbe kezdenek. Köz-
érdek is tehát, hogy a ma-
gánépíttetők minél gyorsab-
ban és minél kevesebb ne-
hézséggel fedél alá jussanak. 
Ezért is készített részletes 
felmérést a II. kerületi ta-
nács a magánépítkezések ala_ 
kulásáról. s ezt a jelentést 
tárgyalta meg a tanács-
ülés is. 

A II. kerületi tanácsnak a 
Tisza, a Nagykörút páratlan 
oldala, a Kossuth Lajos su-
gárút—Dorozsmai út és Sze-
ged közigazgatási határa ál-
tal bezárt területen kell biz-
tosítania az építkezéshez 
szükséges telkeket. A ta-
pasztalat az, hogy 

a telekigénylök száma na-
gyobb. mint ahány telket 
kialakítani tudnak ezen a 
területen. 

Petőfitelepen és Béketelepen 
csak néhány foghíjtelek van 

már. s hasonlóképpen a bak-
tói kiskertekben még 1966-
ban kiosztott 83 telken is 
zömmel felépültek a házak. 
Az idén a baktói részen 

újabb 59 telek kisajátítá-
sát kezdeményezte a ke-
rületi tanács, 

ezeket egy-két hónapon be-
lül értékesítik az OTP-n ke-
resztül. 

Az idén a II. kerületi ta-
nács építési és közlekedési 
osztálya egy híján 60 csa-
ládiház-építési engedélyt 
adott ki. A tervek alapján 
korszerű, jó beosztású laká-
sok építését kezdték meg — 
ezt különben az is biztosítja, 
hogy az m. j. városi tanács 
által életre hívott, a magán-
tervezők munkájá t ellenőrző 
szakértő bizottság a terve-
ket felülbírálja. Sajnos, ez 
egyúttal az engedélyek ki-
adásának idejét is meghosz-
szabbítja, ugyanis az itt be-
mutatott tervekről a véle-
ményt a kerületi tanács kap-
ja meg először, majd az 
építtető, s ez komoly idő-
veszteség. Emiatt is, de a 

Á természet adóssága 
Több csapadék kellene az őszi vetésekre 

Az őszi szántás, vetés fon-
tos időszakában, októberben 
szokatlanul nagy volt a szá-
razság, csapadék szinte alig 
hullott. Mindössze 14 mil-
liméter csapadékot mérhet-
tünk októberben Szeged kör-
nyékén is és Csongrád me-
gyében, holott a sok évi át-
lag 49 milliméter, s ugyan-
annyi szokott lenni novem-
berben is. Október végén a 
nagyüzemi gazdaságokban 
már arról panaszkodtak, 
hogy szinte porba vetnek, s 
annyira kellene az eső a 
magokra. 

Mintha a természt szűk-
markú lenne, hiszen a sok-
évi átlagot véve alapul, az 
idén lehullott csapadék 22 
milliméterrel nagyobb a szo-
kásosnál. Ez természetesen 
januártól november elsejé-
ig számítva és elosztva mi-
nimális. A novemberi sok-
évi átlagot tekintve most a 
természet adóssága igen 
nagy. Az Alsótiszavidéki 
Vízügyi Igazgatóság terüle-
tén november 1-től 11-ig a 
lehullott csapadék átlaga va-
lamivel van csak fölötte a 
13 milliméternek. S ez idő 

alatt Csongrád megyében át-
lagosan több csapadék hul-
lott, de ez a kevés is igen 
jól jött, a földek 15—20 
centiméterre átáztak. No-
vember 1-től 11-ig Csanyte-
leken 15,4, Zákányszéken 
13,1, Pankotán 6,8, Hódme-

.zővásárhelyen 16,3 millimé-
ter csapadék hullott. A leg-
több esőt, 23,8-et Kiskunha-
las, 27,5-et pedig Battonya 
kapta. A sokévi átlagot szá-
mítva november hátralevő 
részében, s december végé-
ig 74 milliméter csapadék-
nak kellene lehullania 
Csongrád megyében. 

tervezési költségek csökken-
tésének érdekében is figye-
lemre méltó a II. kerületi 
tanács építési és közlekedé-
si osztályának az a javas-
lata, hogy 

a jelenleg ismert típuster-
vek mellé érdemes lenne a 
baktói területre néhány 
tervet készíttetni, 

s azt ajánlani a magánépít-
tetöknek, ami még abból a 
szempontból is hasznos len-
ne. hogy a területet jól is-
merve tervezhetnék meg a 
szennyvíz-ülepítőket. 

A jelentés megállapítja* 
hogy az építési engedélyek 
elbírálása az építési és köz-
lekedési osztály munkaerő-
gondjai miatt sok időt vesz 
igénybe. 

Nagyon befolyásolja az 
építési kedvet az is, hogy 
milyenek az anyagbeszerzési 
lehetőségek. Ez, sajnos, or-
szágosan is gond. A kerü-
letben a felmérések szerint 

két-három hónapon bcliil 
tudják biztosítani az épí-
tési anyagokat, 

noha a cement, a mész, az 
előregyártóit gerendák egyes 
faj táinak és a fürdőszoba-
berendezésnek a beszerzése 
sok utánjárást igényel itt is. 
Hasonlóképpen gond az is, 
hogy kevés az az összeg, 
amelyet az OTP nyújthat je-
lenleg az építtetőknek. 

A kerületben az elmúlt öt 
évben évente átlag 100—120 
családi házat építettek. Je-
lenleg csak 59 telket tud-
tak biztosítani, de 150—200 
kellene, ennyit igényeltek. 

Szükséges tehát Baktó to-
vábbi kisajátítása, 

a becslés szerint a Népdal 
utca és a Vörös zászló utca 
közötti területen még mint-
egy 90 telek biztosítható 
lenne. Szorgalmazni kellene 
még a társasház-építkezést 
is. s ez az általános rende-
zési tervnek megfelelően 
történhetne, belső telkek fel-
kutatásával. 


